
 
Akademický senát UK FTVS 

 
     

 Č.j.: AS-5/2012 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 10.4.2012 ve 13.00 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Zaměstnanecká komora: Čechovská, Baláš, Dvorský, Hojka, Horčic, Janák, Jelen, Kaplan, 
Kohlíková, Panská, Pokorná, Velenský, Vomáčko, Zahálka 
Studentská komora:Dvořák, Harbichová, Novotný 
Omluveni: Jindra (s), Vokoun (s), Severýn (s), Holický (s) 

 
Hosté: (bez titulů): Süss, Česák 
 
 

1. Schválení programu zasedání (předsedkyně AS FTVS Kohlíková): 

Na úvod seznámila předsedkyně AS FTVS Kohlíková s navrženým programem zasedání. 

Do diskuze se přihlásil předseda Ekonomické komise Vomáčko a navrhnul odložení bodu 

„Čerpání rozpočtu za rok 2011“ z důvodu, že po dohodě s tajemníkem fakulty bude bod 

předložen spolu s „Výroční zprávou“. 

Dále vystoupil senátor Kaplan a požádal o odložení projednávání bodu „Volební a jednací 

řád kolejní rady“ z důvodu nezbytných úprav v navrhovaném dokumentu a jejich 

projednání Legislativní komisí. Oba tyto body byly navrženy na vyřazení z programu. 

Hlasování o změně programu zasedání 10.4.2012: (17-0-0)  

Usnesení: AS FTVS schválil úpravu Programu zasedání 10.4.2012. 

Hlasování o programu zasedání 10.4.2012: (17-0-0)  

Usnesení: AS FTVS schválil úpravu Programu zasedání 10.4.2012. 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání 14.2.2012 s z řádného zasedání 13.3.2012. 

Tajemník AS FTVS Zahálka informoval, že po jednání s Legislativní komisí AS UK a po 

dohledání a ověření, který ze stávajících Vnitřních předpisů je pro AS FTVS závazný, bylo 

zjištěno, že schvalování Vnitřního předpisu vyžaduje většinu 2/3 a nikoliv 3/5. Připomínka 

pana děkana na minulém zasedání byla oprávněná a dokument tedy nebyl schválen a tato 

formulace byla zapracována do zápisu z jednání 13.3.2012. 

V následné diskuzi vystoupila senátorka Čechovská a uvedla, že je nezbytné dokončit 

proces uvedení vnitřních předpisů, protože jinak se mohou podobné situace v budoucnu 

opakovat a po dokončení tohoto stávajícího a dlouhodobě trvajícího legislativního procesu 

může vedení FTVS UK předložit vnitřní předpisy nové. 



Hlasování o zápisu ze zasedání 14.2.2012: (17-0-0)  

Usnesení: AS FTVS schválil Zápis ze zasedání 14.2.2012 

 

Tajemník AS FTVS Zahálka informoval, že k zápisu ze dne 13.3.2012 obdržel připomínky 

od předsedkyně senátu Kohlíkové a senátora Kaplana, všechny formálního charakteru, 

které byly do zápisu zapracovány. Dále byly dodány připomínky tajemníka fakulty 

Fořtera, který upravil své vystoupení k projednávanému bodu 6. Hospodaření FTVS UK 

za rok 2011. Jeho připomínky byly do zápisu zapracovány. Dále vznesl připomínku 

senátor Jelen ohledně své formulace k problematice náhledu do mzdových podkladů 

v projednávaném bodu 9. Odměny za publikační činnost. V uvedené formulaci byl učiněn 

návrh na vypuštění části věty. Výsledná formulace zní: . Senátor Jelen sdělil, že je 

přípustné nahlédnutí do mzdových podkladů a že vedení UK FTVS by mělo sjednotit 

pravidla pro odměňování pracovníků ve spolupráci s vedoucími kateder. V diskuzi senátor 

Jelen vysvětlil svoji původní myšlenku, kdy ani vedoucí kateder nemají zpětnou vazbu o 

odměnách (např. za publikační činnost) a nemohou tak korigovat činnost pracovníků. 

Senátor Vomáčko upozornil, že veškeré finanční prostředky na vysoké škole se dají 

považovat za veřejné prostředky. Senátor Zahálka upozornil, že pokud se v rozpočtu 

objeví plánovaná položka, např. Odměny dle rozhodnutí  děkana, musí být možné 

rozdělení těchto prostředků zkontrolovat. 

Hlasování o zápisu ze zasedání 13.3.2012: (17-0-0)  

Usnesení: AS FTVS schválil Zápis ze zasedání 13.3.2012 

 

3. Vystoupení člena vedení FTVS UK 

Bod bude projednán, až bude přítomen pan děkan, nebo někdo z vedení FTVS UK. 

4. PRVOUK 

Tento představil pan děkan a uvedl, že celý projekt by měl navýšit především vědeckou 

produkci fakulty. 

Projekt je postaven na spolupráci mezi fakultami. Z jednání s děkany lékařských fakult 

bylo vymezeno vědecké téma postavené na základě zkoumání pohybu. Pro FTVS UK byla 

deklarována nabídka využití laboratorního zázemí lékařských fakult a FTVS UK do 

projektu má přinést oblast zdraví a zdravých jedinců. 

FTVS UK má v rámci uvedeného projektu přidělené finanční prostředky v rozsahu cca 3 

mil. Kč, lékařské fakulty se pohybují v řádu 100 mil. Kč. 



Předsedkyně senátu Kohlíková položila dotaz, jak je to s s vědní oblastí didaktiky. Pan 

děkan vysvětlil, že doc. Wildová zastřešuje rozvoj didaktik v rámci humanitních fakult a 

za FTVS UK je garantem prof. Fialová jako člen koordinační rady. Dalším možným 

projektem je spolupráce s Pedagogickou fakultou (koordinátor Kašpar) v tématu obezita. 

Pokud by byl na půdě FTVS UK vytvořen následný projekt, jeho financování by probíhalo 

z prostředků FTVS UK. 

 

5. Návrh financování programu PRVOUK 

Pan děkan informoval, že celý projekt FTVS UK rozpracovává na dílčí projekty, v jejichž 

čele stojí habilitovaní jedinci. Koordinační rady PRVOUK budou projednávány a 

schvalovány na VR FTVS UK. 

Finanční krytí musí schválit AS FTVS a návrh je, aby část finančních prostředků šla na 

režie fakulty. Některé fakulty univerzity poukazují většinu financí na mzdy, lze ale využít 

finanční prostředky i na investiční náklady. Od data 1.7.2012 se budou finanční prostředky 

na vědeckou činnost přidělovat na projekt PRVOUK. Jedná se o cca 1,7 mil. Kč. SVV má 

svá vlastní pravidla. Existuje i podpora za granty formou bonusů a odměny za monografie. 

Fakulta má v současné době snížení finančních prostředků o 300 tis.. Kč jako pokuta za 

chybné zápisy do RIV. Co se týká projektu PRVOUK, tak proděkan pro vědu řeší 

rozpracování rozdělení financí, které je navrženo v úrovni 70% na mzdy a 30% na provoz. 

Vlastní projekty jsou po obsahové stránce ve stádiu schvalování. Základní obecná pravidla 

rozdělní finančních prostředků jsou dána pravidly RUK (10% ze mzdových prostředků na 

odměny, 30% neinvestiční náklady). V současné chvíli není možné odhadnout výši potřeb 

pro jednotlivé obory. Biologická část bude zřejmě potřebovat finanční krytí vyšší. 

Od data 1.7.2012 do 31.12.2012 bude navýšena mzda pracovníků zařazených do projektu 

PRVOUK formou osobního ohodnocení. Je to rozdílný přístup oproti financování VZ. 

Každý pracovník AP dostane navíc minimálně 3 tis. Kč za každý bod RIV. 

Projekty PRVOUK by již začaly v oboru Kinantropologie ve dvou směrech, 

biomedicínská a společenskovědní část. Rozdělení Kinantropologie na tyto dva směry 

požaduje RUK. 

Senátor Baláš položil dotaz, kolik pracovníků bude v projektu PRVOUK zařazeno a jaké 

bude finanční ohodnocení. Pan děkan vysvětlil, že u pracovníků s dosaženým vzděláním 

PDS to může být i 4-5 tis. měsíčně. Dále pan děkan uvedl, že některé projekty, které 

fungují v současné době pod VZ již nebudou v rámci projektu PRVOUK financovány. 

Dedikace pod publikačními výstupy bude možné psát jak pro VZ, tak pro PRVOUK. 



Financování vědecké činnosti na fakultě bude v následujícím období náročné a je potřeba 

navýšit grantovou činnost a rozběhnout kontrahovaný výzkum. 

Pan děkan předkládá návrh financování projektu PRVOUK na dobu od 1.7.2012 do 

31.12.2013. 

Senátorka Čechovská položila dotaz, jak je to s členy Koordinačních rad a s financemi pro 

kooperující fakulty. Pan děkan vysvětlil, že počet členů Koordinačních rad bude 5 – 15 a 

ve všech radách bude zastoupen děkan a proděkan pro vědu. Financování externích 

pracovníků kooperujících pracovišť půjde z financí PRVOUK každé fakulty. FTVS UK 

nebude financovat nikoho z jiné fakulty. 

Senátor Janák uvedl, že v tuto chvíli je možné takto koncipovaný projekt a jeho 

financování přijmout. 

Senátor Zahálka položil dotaz, zda-li je možné schvalovat financování projektu PRVOUK 

až proděkan pro vědu dopracuje detailní rozdělení finančních prostředků. 

Pan děkan konstatoval, že se jedná o rámcové rozdělení finančních prostředků a není 

potřeba to mít rozpracované do úplných detailů a navíc se situace bude na konci roku 

vyhodnocovat, jelikož v tuto chvíli nevíme, zda-li na příští rok nebudou potřeba např. 

investiční prostředky. 

Předsedkyně senátu připustila, že by bylo pro projekt možné, aby byly věci specifikovány. 

Pan děkan vysvětlil, že preferuje volnější výklad pravidel. 

Senátor Hojka podpořila pana děkana a uvedl, že by vedení FTVS měla být ponechána 

větší volnost. 

Senátorka Čechovská položila doplňují dotaz ohledně odměn za odvedenou práci v rámci 

projektu PRVOUK. 

Pan děkan vysvětlil, že pracovníci dostanou finanční prostředky navíc formou osobního 

ohodnocení a budou za to muset odvést práci navíc, která bude hodnocena 3 tis. za každý 

dob RIV. Při nesplnění počtu bodů RIV, budou finance zkráceny, při překročení početu 

bodů RIV budou odměny pracovníkům navýšeny v úrovni 3 tis. za každý bod RIV. 

Pravidla se zřejmě budou měnit podle situace, ale základem je využití 70% jako motivační 

prvek pro pracovníky. 

Senátorka Pokorná navrhla úpravu názvu předloženého dokumentu: „Návrh rámcových 

podmínek po financování PRVOUK v období 1.7.2012- 31.12.2012“. 

Senátor Janák podpořil názor pana děkana, aby délka návrhu financování byla do konce 

roku 2013. 

Senátor Horčic připomněl, že VR dává strategii řešení a AS schvaluje financování a 

položil dotaz, zda-li nemůže dojít ke změně vnitřního obsahu projektu PRVOUK. Pan 



děkan vysvětlil, že VR má právo na změnu, může změnit i Koordinační rady, ale většina 

členů Koordinačních rad jsou i členové VR, takže s obsahem již panuje shoda, protože se 

na obsahu dosud pracovalo. Pan děkan přislíbil dodání opraveného dokumentu v písemné 

podobě. 

Hlasování: (17-0-0) 

Usnesení: AS FTVS UK schválil „Návrh rámcových podmínek po financování PRVOUK 

v období 1.7.2012- 31.12.2013“ 

6. Odměny 

Pan děkan přednesl sazebník hodnocení za publikační činnost. Za článek v časopise s IF 50 

bodů, za článek v časopise ve SCOPUS 12 bodů, za monografii 40 bodů, za kapitolu 

v monografii 2 body, za recenzovaný časopis 5 bodů, za publikace jiné 2 body, za článek 

ve sborníku 1 bod, za patent 100 bodů, za ostatní (učebnice, odborné články apod.) 0,5 

bodu. 

Konkrétní finanční ohodnocení pracovníků pan děkan nepředloží, protože k tomu není 

žádná právní opora. 

Pan děkan vysvětlil, že položka rozpočtu „Odměny dle rozhodnutí děkana“ ve výši 

necelých 3 mil. Kč byla rozdělena plošně mezi všechny pracovníky jako 60% platu ve 

formě odměn. 

Předsedkyně senátu Kohlíková položila dotaz jak byla hodnocena skripta. Pan děkan 

uvedl, že skripta, která jsou pro výuku velmi důležitá, ale nemají v hodnocení bodů RIV 

takový význam, on hodnotil 2 body. 

Dále pan děkan uvedl, že články, kde není dedikace k projektům FTVS nejsou pro fakultu 

z hlediska dalších získatelných finančních prostředků přínosné. 

7. Návrhy na členy Disciplinární komise 

Jako členové byli navrženi tito členové akademické obce: PaedDr. Kovařovic, PaedDr. 

Hruša, CSc., PaedDr. Jitka Vindušková, CSc, náhradník PhDr. Janák CSc. 

studentská část Mgr.Vokoun, Mgr. Jindra, náhradník Bc. Novotný. 

Hlasování (16-0-0) 

Usnesení: AS FTVS UK schválil navržené členy Disciplinární komise 

8. Hodnocení pedagogických praxí 

Předsedkyně AS FTVS Kohlíková informovala o průběhu Hodnocení pedagogických praxí 

28.3.2012 v Karolinu. Hodnocení vychází ze zákona. Na setkání vystoupili zástupci tří 

fakult. Z pohledu a možností hodnocení naší fakulty je obsahově nejblíže Přírodovědecká 



fakulta. V rámci semináře bylo diskutovány problémy při srovnávání hodnocení studentů 

pomocí WEB nebo klasickou dotazníkovou metodou. Ukazuje se, že WEB se příliš 

neosvědčuje a že vhodnější je stále klasický způsob formou dotazníků. Velkým 

problémem zůstává otázka co s výsledky. Na příklad na Přírodovědecké fakultě dostává 

vedení fakulty výsledky jako možné hodnocení kateder a zaměstnanců a možnost nápravy 

a zvýšení kvality. Při vědomí všech s tím spojených rizik je minimální doba hodnocení 3 

semestry. Na zmiňované fakultě dokonce došlo na základě tohoto hodnocení 

k personálním změnám. Ne některých fakultách se podařilo získat i 100% návratnost 

dotazníků od studentů. Při velkém počtu jednotlivých studijních směrů a nízkém počtu 

studentů v ročníku je tato 100% návratnost možná. 

Na všech fakultách se řeší zásadní problém co validně udělat s výsledky takto získané 

zpětné vazby. Na FTVS tento problém již řešil Dr. Tůma a Dr. Miler. Ukazuje se, že by 

bylo vhodné využívat dotazníkovou metodu a to ve dvou časových úrovních, před 

zahájením výuky a po ukončení výuky. Bylo by vhodné a potřebné zapojit studenty do 

těchto aktivit i z pohledu administrace celé akce. 

Senátor Vomáčko upozornil, že před třemi lety podobnou akci zorganizoval a realizoval na 

půdě FTVS Dr. Šafránek, výsledky předal vedení fakulty, ale pak to odeznělo bez 

následného výsledku. 

AS FTVS doporučuje uvedenou problematiku diskutovat se studenty a učiteli. 

Bod trvá. 

9. Různé 

Předsedkyně AS FTVS Kohlíková informovala o situaci s prodloužením akreditace na PF 

Plzeň z pozice ministra školství a o reakci Univerzity Karlovy v Praze.  

Senátor Zahálka informoval o projednávání představeného bodu na půdě AS UK a o 

usnesení k této situaci přijaté. 

Předsedkyně AS FTVS Kohlíková informovala o dopisu proděkana Kováře, který si 

stěžoval na situaci v místnosti Studentské části AS FTVS. Osobně byla s proděkanem 

místnost po interpelaci prohlédnout a stav místnosti působil normálně. Klíče od místnosti 

se předají místopředsedovi AS FTVS UK Jindrovi a náhradní klíče jsou uloženy ve 

vrátnici FTVS UK. 

Dalším bodem byla problematika nástěnek. Za studentskou část se musejí senátoři 

dohodnout o odpovědné osobě, za zaměstnaneckou část si nástěnku na starost berou 

senátoři Kaplan a Zahálka. 

Senátor Baláš informoval, že se rozběhla podpora SVV, kde on má na starosti 



biomedicínckou a biomechanickou část. Informace jsou uvedeny na WEB fakulty, všichni 

studenti PDS dostali mail a tento projekt nabízí studentům výraznou finanční podporu za 

publikační činnost. 

Senátor Horčic navrhl pozvat na zasedání AS FTVS UK proděkana pro rozvoj vzhledem 

k připravovaným strategickým změnám přestaveb. Pan proděkan by mohl AS FTVS 

seznámit s uvedenými plánovanými změnami. 

 

Zapsal: Zahálka  

 Za AS UK FTVS 

 předsedkyně doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc. 

 
 
Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 

 Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 


